
 
 

P R O T O K O L L   
 
REGIONUTVALG MIDT-NORGE 
Møtested: Telefonmøte 
 Dato/tid: 1. april 2020 kl 09.00 – kl 12.35 Protokoll: 01/20 
 
TIL STEDE: 
Arbeidsutvalg 
Midt-Norge: 

Lars Morten Rosmo, Ragnar Valstad, Johan Kristian Daling, Borgny Kjølstad 
Grande, Kolbjørn Frøseth, Bård Tore Berntsen og Sverre Tyldum. 

Regionutvalg 
Midt-Norge: 
 

Lars Harbækvold, Paul Woxeng Sollid, Ingrid Hansen, Kari-Anne Grandaunet 
Jensen, Johan Petter Bergin, Stine Katrin Sagmo Skåle, Sverre Tyldum, Tormod A. 
Bergum, Marit Hoff, Geir Brede, Bjørn Eskil Håpnes, Signe L. Nordmeland, Tore 
Rennan, Ole Tessem, Ole Edvard Silderen, Marit Emelie Holmsberg, Jon Inge 
Bragstad, Ivar Wang, Erik Melting, Mette Karlgård, Jørgen Baumfelder, Svein Inge 
Ydse, Mette Aatlo, Jonas Rekkebo, Otte Munkeby, Geir Håvard Valstad, Ingrun 
Sivertsen, Brian Gjermstad, Knut Anders Nordheim, Sverre Ronglan, Odd Erik 
Rødde, Toril Ofstad Selboe, Geir Arve Krogstad, Even Landrø, Rune Sunnset, 
Kolbjørn Frøseth, Arnt Håkon Fløttum, Kristin Myklevoll, Per Hindseth, Stig 
Kristiansen, Lars Oddbjørn Størset, Olav Sterten, Nils Halvor Snekvik, Egil Berdal, 
Torbjørn Flenstad, Ingrid Gauslaa Hårstad, Ann Steen Dolmseth, Steinar Lium, 
Robert Fosseng Melum, Jørgen Rønning, Morten Stefan Berg, Ole Bendik Nilsen, 
Trine Reinfjell Engdal, Tore Simonset, Jan Henrik Moen, Tomas Øverås, Jørgen 
Svisdal, Randi Varhol, Finn Roger Trodal, Lars Konrad Bolli, Jorunn Karin 
Kvernen og Øyvind Jostein Krakeli. 

Valgkomité   
Midt-Norge: 

Steinar Lium, Jorunn Gunnerød, Bjørnar Schei, Arnt Ove Løvås og Reidun Stølen. 

Andre: Per Magnus Borten Moe (årsmøteutsending) og Bente Bjerkeset Solenes (sentral 
valkomité). 

 

Forfall: Kari Anne Sklett, Arve Morten Sverkmo, Line Torill Fjellheim (vara Ole Tessem 
deltok), Åge Grenne (vara Brian Gjermstad deltok), Kari Årvåg Goa, Torill Farstad 
Vågen (vara Randi Varhol deltok) og Jan Edvin Hoem (årsmøteutsending). 

  

Konsernstyret: Olav Håkon Ulfsnes  
Administrasjonen: Hanne Steen, Roy Albertsen, Tor Olav Brandtzæg, Svein Bjarne Sommernes, Anne 

Anholt, Sveinung Flaathen (SmartDialog as) og Brit Kari Eidseflot Hauger 
  Referent: Brit Kari Eidseflot Hauger 
  

Sak nr Sak 

1 Konstituering av møtet 
Lars Morten Rosmo ynskte velkomen og Brit Kari føretok opprop. 
 
Ingen merknader til innkalling og sakliste.  
 
Vedtak: 
Innkalling og sakliste vart godkjent.  
Jorunn Karin Kvernen og Erik Melting vart valt til å godkjenne protokoll saman med 
møteleiar. 
 

2 Orientering om koronasituasjonen 

Hanne Steen orienterte om at alle fabrikkar har full drift, ca 150 ansatte som no er borte pga 
koronasituasjonen. Distribusjonen går som normalt, godt trykk på sal mot påske. Produksjon: 
Jobbar langsiktig, planlegg ferie med utgangspunkt i færrast råd vikarar. Legg beredskapsplanar, 
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inkl samarbeid med Fatland og Furuseth på slakting dersom behov. Kan verte reduserte 
produktvariantar. Mest kritisk no med innsatsfaktorar som krydder og emballasje. Desinfeksjon 
og smittevernsutstyr: Avhengige av for dyrehelse og trygg mat. Fabrikkane har tilkallingslister for 
backup, med m.a. pensjonistar. SAP: Innførast i Egersund i dag. Dagleg dialog med Mattilsyn. 
Linjehastigheit er sett ned, lenger avstand mellom operatørar, fører til overtid og dyrare timar. 
Valutaprisar gjev kraftig prisauke på importerte innsatsfaktorar. Auke i daglegvaresal, men 
reduksjon til PROF der vi har høgare margin. Alle kampanjar i kjedene er avlyst. Svenskegrensa 
er stengt og påverkar salet positivt. Nokre permitteringar i PROFF og daglegvare. Råvare og 
Medlem: Alt som normalt, jobbar med beredskapsplanar. Får dispensasjon frå 8 timers regel på 
inntransport dersom nødvendig. Jobbar med Felleskjøpet i forhold til varsla auke i kraftfôrpris. 
Drift av IKT: Oppfølging i forhold til at India er stengt ned. Auka aktivitet på cyberkriminalitet, 
følgt opp med god info til ansatte. Norilia: Utfordring pga Italia har stengt og pris på skinn og hud 
går ned. Personal: Info gitt på mange språk. Forskutterer dagpengar til permitterte. Møter med 
landbruksminister to gonger for veka, og Mattilsynet 2 gonger for dag. Dagleg kontakt med NHO. 
Sender nyheitsbrev til Stortinget. Kommunikasjonsavd prøver å framheve positive saker. 
 
Spørsmål/kommentarar frå fylgjande: Finn Roger Trodal, Ingrid Gauslaa Hårstad, Kolbjørn 
Frøseth, Borgny K Grande og Johan Kristian Daling. 

 Får vi prisauke pga valutakursen? I forhold til emballasje og varer frå utlandet, kva skjer 
på lenger sikt? Distribusjon går som normalt vert det sagt, men 5 veker sidan kystbacon 
er levert til butikk, kvifor? 

 Dyrehelse: Smittar koronavirus frå menneske til storfe? 
 Auka kraftfôrkostnader - håpar vi har dialog med bransjen, prisen går opp på importerte 

råvarer. Tiltakspakkar frå regjeringa: Er det best at samvirke søkjer, eller må den enkelte 
bonde søke sjølv?  

 Kor sårbare vi er i forhold til IKT-kompetansen i India? Vi er avhengige av import, kan 
vi produsere noko av dette i Norge?  

 Kjempejobb på forsyning og levering i Nortura no. Ei stor kostnadsside også, må så langt 
det går sikre oss så vi får inndekning for kostnadane. Viktig med signal mot politikarane. 

 Målpris – meirkostnader – valutaprisar: Må kunne få setje opp prisane.   
 
Hanne og Lars Morten kommenterte og svarte på spørsmåla.  
 

3 Val 
Det var 64 stemmeberettiga i møtet som fekk til å avgi elektronisk stemme. Steinar Lium la fram 
valkomitéen si innstilling.  
 
Lars Morten føreslo at alle val vart gjennomført elektronisk. Vidare at AU-medlemane vart stemt 
over kvar for seg, men samla val for vara til AU, årsmøteutsendingar, vara årsmøteutsendingar, 
leiar + nestleiar i valkomitéen og vara til valkomitéen. Ingen hadde motførestillingar mot dette. 
 
Spørsmål/kommentarar frå fylgjande: Arnt Håkon Fløttum 

 Veldig mange forslag til gjenval, sunt med litt meir utskifting etter kvart. 
 
Leiar i arbeidsutvalet: Lars Morten Rosmo, Skaun, attval for 1 år. 

Lars Morten Rosmo vart valt for 1 år med 60 stemmer. 4 stemmer var blanke. 
 

Nestleiar i arbeidsutvalet: Ragnar Valstad, Levanger, attval for 1 år. 
Ragnar Valstad vart valt for 1 år med 62 stemmer. 2 stemmer var blanke. 
 

Medlemar i arbeidsutvalet: 
Arbeidsutvalsmedlem gris: Sverre Tyldum, Høylandet, attval for 2 år 
Sverre Tyldum vart valt for 2 år med 60 stemmer. 4 stemmer var blanke. 
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Arbeidsutvalsmedlem egg: Kolbjørn Frøseth, Trondheim, attval for 2 år 
Kolbjørn Frøseth vart valt for 2 år med 62 stemmer. 2 stemmer var blanke. 
 
Arbeidsutvalsmedlem småfe: Bård Tore Berntsen, Rennebu, attval for 2 år 
Bård Tore Berntsen vart valt for 2 år med 62 stemmer. 2 stemmer var blanke. 

 
Øvrige arbeidsutvalsmedlemar var ikkje på val: 

Arbeidsutvalsmedlem storfe: Borgny Kjølstad Grande, Grong 
Arbeidsutvalsmedlem fjørfe: Johan Kristian Daling, Steinkjer 
 

Varamedlemar til arbeidsutvalet: 
Vara arbeidsutvalsmedlem storfe: Geir Håvard Valstad, Levanger, ny for 1 år 
Vara arbeidsutvalsmedlem gris: Jan Edvin Hoem, Gjemnes, attval for 1 år 
Vara arbeidsutvalsmedlem fjørfe: Per Magnus Borten Moe, Trondheim, attval for 1 år 
Vara arbeidsutvalsmedlem egg: Ivar Wang, Inderøy, attval for 1 år 
Vara arbeidsutvalsmedlem småfe: Jorunn Karin Kvernen, Kristiansund, attval for 1 år 
 
Alle vart samrøystes valgt for oppført periode. 
 

Utsendingar til årsmøtet, i tillegg til arbeidsutvalet: 
Geir Håvard Valstad, Levanger, ny for 2 år 
Signe Lillian Nordmeland, Osen, attval for 2 år 
Ivar Wang, Inderøy, attval for 2 år 
Jørgen Baumfelder, Verdal, attval for 2 år 
 
Alle vart samrøystes valgt for oppført periode. 
 

Øvrige årsmøteutsendingar var ikkje på val: 
Jorunn Karin Kvernen, Kristiansund 
Tore Rennan, Steinkjer 
Jan Edvin Hoem, Gjemnes 
Per Magnus Borten Moe, Trondheim 

 
Varautsendingar til årsmøtet, alle for 1 år: 

1. Steinar Lium, Ørland 
2. Jørgen Rønning, Indre Fosen 
3. Ann Steen Dolmseth, Åfjord 
4. Per Hindseth, Oppdal 
5. Ingrun Sivertsen, Levanger 
6. Egil Berdal, Snillfjord 
7. Even Landrø, Skaun 
8. Marit Hoff, Fosnes 
9. Øyvind Jostein Krakeli, Molde 

 
Alle vart samrøystes valt for oppført periode. 

 
Valkomité i regionutvalet: 

Oddveig Gikling-Bjørnå, Sunndal, ny for 3 år 
 

Oddveig Gikling-Bjørnå vart valt for 3 år med 63 stemmer. 1 stemme var blank. 
 

Øvrige valkomitémedlemar var ikkje på val: 
Arnt Ove Løvås, Melhus 
Bjørnar Schei, Fosnes 
Steinar Lium, Ørland 
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Reidun Stølen, Oppdal 
 
Leiar i valkomitéen:  

Steinar Lium, Ørland, samrøystes valt for 1 år 
 
Nestleiar i valkomitéen: 

Bjørnar Schei, Fosnes, samrøystes valt for 1 år 
 

Varamedlemar til valkomité i regionutvalet: 
1. Stian Stokke, Melhus, for 1 år 
2. Erik Gissinger, Oppdal, for 1 år 
3. Aasta Helland, Frosta, for 1 år 

 
Alle vart samrøystes valt for oppført periode. 

 
4 Orientering frå konsernstyret 

Olav Håkon Ulfsnes innleia med å skryte av beredskapen i Nortura i koronasituasjonen. Styret 
fylgjer med på beredskapsarbeidet, i tillegg er strategi, industri og løpande oppfølging samt 
utadretta arbeid viktig i Nortura no. Orientering om resultatrekneskap, EBITDA, utvikling døtre 
og kapitalutvikling i 2019. Styret endrar no si innstilling til årsmøtet for disponeringa av 
årsresultatet, frå å utbetale frå medlemskapitalkonto til å ikkje utbetale. Skuldast stor usikkerheit 
knytt til verknaden av koronakrisa både i salet og produksjonen. Vi har fullt fokus på så normal 
drift som situasjonen tillet. Utan ein konkurransedyktig industri greier vi ikkje å oppfylle formålet 
eller samfunnsoppdraget. Administrasjonen skal presentere forslag til heilheitleg industriplan 
innan 1. juni. Styret skal gjere endeleg vedtak. Det hastar med å kome i gang, difor har utgreiing 
av storfeskjeringa starta. Vidare at kvitt kjøt og egg har positiv verdiutvikling, men utfordrande 
kvantumsoppstart 2020. Svak tilbakegang for Gilde, men store variasjonar mellom varegruppene. 
Til slutt om konsekvensar av innføring av dobbel mottaksplikt. 
 
Spørsmål/kommentarar frå fylgjande: Nils Halvor Snekvik, Finn Roger Trodal, Ingrid Gauslaa 
Hårstad, Jørgen Baumfelder og Per Hindseth 

 Bra at utbetaling frå medlemskapitalkonto vert halde att i ei uroleg tid. Gjeldsituasjonen: 
Nyt vi godt av rentenedsetjinga no? 

 Svinnet er redusert, kor stort er det no? Fornuftig at det ikkje vert utbetalt frå 
medlemskapitalkonto no. Må vere steinharde mot kjedene for å kunne forhandle på pris 
meir enn to gonger for året. Viktig med balanse av råvarer. Kva skjer med produksjon og 
sal av burger av sau? Innføring av evt dobbel mottaksplikt må faktisk opp i Stortinget. 

 Kva er styret sine tankar om omstillingar og kor robust Nortura er no? 
 Styret må berre halde att på medlemskapitalkonto no, i den uoversiktlege situasjonen vi 

er i. Men utfordringar også for eigarane. 
 To saueprodusentar har opplevd å verte skuva levering i 2 veker. Den eine kontakta 

Slaktehuset Eidsmo Dullum og fekk levert med ein gong. Må hente når leverandørar vil 
levere. 

 
Olav Håkon kommenterte og svarte på spørsmåla. 
 

5 Orientering frå årsmøtet sin valkomité 
Bente Bjerkeset Solenes la fram innstillinga frå årsmøtet sin valkomité.  
 
Spørsmål/kommentarar frå fylgjande: Bård Tore Berntsen, Ragnar Valstad og Olav Håkon 
Ulfsnes. 

 Konsernstyret og representasjon frå dyreslaga: Manglar fortsatt representasjon på småfe. 
 Viktig framover at det vert styrka kompetanse på småfe, eit dyreslag som slit, det også. 

Får no ikkje ut lam i ein krisesituasjon, må ha talspersonar på toppnivået. 
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 Garanterer at alle styremedlemane jobbar for at det vert selt lam. 
 Naturleg rekruttering til konsernstyret kan vere frå fagutval småfe. 

 
Bente kommenterte og svarte på spørsmåla.  
 

 
 
 
 
Lars Morten Rosmo  Jorunn Karin Kvernen    Erik Melting  
(sign.)    (sign.)     (sign.)  
 


